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Sindikalna konferenca 
     splošnih knjižnic 

S i n d i k a t     k u l t u r e     S l o v e n i j e 
 
 

Z A P I S N I K 
 
 
14. sestanka izvršnega odbora Sindikalne konference Glosa za splošne knjižnice,ki je bil v torek,  
18. maja 2010 ob 9.30 uri, v Domu sindikatov, Dalmatinova 4, Ljubljana, v sejni sobi 16/I. 
 
PRISOTNI:  Fredi  Sirk,  Jelka  Bervar,  Veronika  Vurnik, Maja  Lekšan,  Tina  Podgornik,    Irena 
Škvarč, Anuška Bovh, Karin Servatzy, Doro Hvalica, Jožica Anžel 
 
OPRAVIČILI SO SE: Boštjan Koražija,  Darinka Čobec, Ksenija Petaros in Irena Slivar 
 
ODSOTNA:  Maša Uran 
 
Dnevni red: 
 

1. Pregled 13. zapisnika 
2. Mobbing‐pravilnik  
3. Nujne spremembe‐kako in kdaj jih uresničiti 
4. Novice iz različnih pogajanj 
5. Drugo 

 
 

Točka 1 
 
Pregled 13. zapisnika 
 

1. S K L E P : 
Zapisnik je bil soglasno potrjen. 

 
 

Točka 2 
 
Mobbing  ‐ dogovor 
Gradivo: predlog 18.5.2010 (na seji) 
 
Uvodno pojasnilo  je dal Fredi Sirk. Upoštevajoč dogovor z zadnje seje, da za vse zavode na 
področju kulture pripravimo vzorec dogovora,  je   predlog pripravil Doro Hvalica na osnovi 
pridobljenih vzorcev in posvetovanju s pravno službo.  
Doro Hvalica  je  še posebej opozoril na določilo,  ki  ga ni  zasledil  v nobenem od    vzorčnih 
predlogov. Praviloma  je, ko gre  za odbor  za mobbing,  za predsednika odbora avtomatično 
predviden  direktor  zavoda.  Taka  je  v  večini  primerov  tudi  temeljna  formulacija.  Sam  je  v 
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predlogu zapisal, da predsednika  izmed svoje srede izvoli odbor. Lahko se namreč zgodi, da 
direktor izključi dobre rešitve, v primerih kjer sam izvaja mobbing.  
 
V razpravo so se aktivno vključili vsi prisotni in vsak iz svojega okolja opozorili na primere, ki 
jih prepoznavajo kot mobbing in tudi na tiste, ki niso jasno prepoznavni. Edini so si bili v tem, 
da jih je  potrebno spremljati, evidentirati ponavljanje in dokumentirati. 
 
Po razpravi je IO soglasno sprejel 
 

2. S K L E P:  
Ker je bil rok za pregled  in morebitne pripombe na predlog Dogovora o 
preprečevanju in odpravljanju posledic mobbinga prekratek, se ga podaljša do 28. 
maja 2010. Po tem datumu se zbrane predloge vnese v predlog Dogovora in se ga kot 
vzorec pošlje vsem knjižnicam oz. zavodom za področju kulture. Hkrati se ga predlaga 
v obravnavo glavnemu odboru Sindikata Glosa. 
 
(Opomba: do 28. maja smo prejeli predlog iz Knjižnice Franceta Bevka Nova Gorica, ki smo ga vnesli 
na začetek dogovora med besedi sklepata in naslednji. Tekst se sedaj pravilno glasi: …sklepata na 
osnovi 14., 34. in 35. člena Ustave RS, 41., 44. in 45. člena Zakona o delovnih razmerjih in 15. a člena 
Zakona o javnih uslužbencih…) 

 
Točka 3 

 
Nujne spremembe ‐ kako in kdaj jih uresničiti 
 
Fredi Sirk je poudaril, da so v IO 5. novembra lani zapisali in oblikovali predloge za pogajalsko 
skupino  ob  pogajanju  za  spremembe  KP  za  kulturo  in  spremembe  KP  za  javni  sektor. 
Oblikovali  so  10  točk.  Prva,  ki bi  se morala najhitreje uresničiti  je nujna  korekcija plačnih 
razredov. Upali smo, da bodo  v skladu z dogovorom med vlado in sindikati javnega sektorja 
anomalije do konca maja  letos odpravljene. Glede na  že  znane ugotovitve  in primerjave  s 
šolstvom, gre v knjižnični dejavnosti  za  sistemsko napako. Vsi bi morali  imeti enak  razpon 
napredovanja.  Predlaga,  da  uporabimo  vse  poti,  da  se  sistemske  anomalije  odpravijo  s 
1.1.2011.  Če  bomo  naleteli  na  ignoranco  in  do  konca  junija  ne  bomo  dobili    pozitivnega 
odgovora, potem bi morali jeseni začeti s pritiski in ustanovitvijo stavkovnega odbora. 
Po razpravi je bil soglasno sprejet naslednji  
 

3. S K L E P : 
V pogajanjih za Kolektivno pogodbo za kulturne dejavnosti in v pogajanjih med vlado 
in sindikati javnega sektorja  je potrebno doseči enakovredno in primerljivo 
vrednotenje v nazive. Vsi nosilni poklici, ko napredujejo v nazive in imajo 4 nazive, 
morajo imeti razpon 13 plačnih razredov. Obe pogajalski komisiji je treba pisno 
opozoriti na  (ne)upoštevanje dogovora, ki bi moral anomalije in sistemske napake v 
plačnem sistemu odpraviti do konca maja 2010. IO Sindikalne konference zahteva, da 
se sistemske napake in anomalije odpravijo najkasneje do 1.1.2011. Minimalne 
zahteve so izražene v naslednji tabeli:    
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Sedanje stanje 
Nujne korekcije 

Delovno mesto 
Plačni razr. 

Napredovanje 
Tar. raz.  Plačni razr. 

Samostojni knjižničarski 
referent 

26‐31  1  V  28‐33 

Višji knjižničarski 
referent 

23‐28  2  V  25‐30 

Knjižničarski referent  22‐27  3  V  23‐28 
Knjižničar  20‐25  4  V  20‐25 

KVB Samostojni 
knjižničarski referent 

24‐31  1  V  29‐34 

KVB Višji knjižničarski 
referent 

23‐28  2  V  26‐31 

KVB Knjižničarski 
referent 

22‐27  3  V  24‐29 

Knjižničar voznik 
bibliobusa‐Knjižničar 

21‐26  4  V  21‐26 

Samostojni bibliotekarski 
sodelavec 

27‐34  1  VI  33‐38 

Višji bibliotekarski 
sodelavec 

26‐31  2  VI  30‐35 

Bibliotekarski sodelavec  25‐30  3  VI  28‐33 
Višji knjižničar  24‐29  4  VI  25‐30 

Samostojni bibliotekarski 
referent 

33‐38  1  VII/1  38‐43 

Višji bibliotekarski 
referent 

31‐36  2  VII/1  35‐40 

Bibliotekarski referent  30‐35  3  VII/1  33‐38 
Bibliotekar  28‐33  4  VII/1  30‐35 

Nižji bibliotekarski 
svetnik 

40‐45  1  VIII  41‐46 

Višji bibliotekarski 
svetovalec 

38‐43  2  VIII  38‐43 

Bibliotekarski svetovalec 36‐41  3  VIII  36‐41 
Bibliotekar z mag.  33‐38  4  VIII  33‐38 

Knjigovez  16‐26  0  V  19‐29 
Manipulant  11‐21  0  IV  14‐24 

 
Pisni odgovor je treba terjati do konca junija 2010. V primeru, da z vladne strani ne bo 
interesa, bo  IO  konference  splošnih  knjižnic  v  jeseni  začel postopek  za ustanovitev 
stavkovnega odbora  in se dogovoril za vse ostale  legitimne pritiske, da se krivice na 
področju  knjižnične  dejavnosti  zaradi  sistemskih  napak  v  novem  plačnem  sistemu 
odpravijo. 
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Točka 4 
 
Novice iz različnih pogajanj 
 
Predsednik Sindikata Glosa je na kratko predstavil, kako tečejo pogajanja med vlado, 
sindikati javnega sektorja in sindikalnimi centralami: 
 

• Vlada želi na splošno omejevati določene postavke, kot so prevoz na delo, malice, 
odpravnine, … (sprememba ZDR).  

• Ne želi odpraviti anomalij v plačnem sistemu.  
• Ne bo črtala dodatka na magisterij in doktorat, ker ve, da je prihranek majhen.  
• Vztraja pri podaljšanju napredovalnega obdobja, ker tukaj največ prihrani. Mnenje 

večine sindikatov je, da bi bilo napredovanje samodejno po čistem kariernem 
sistemu, ki ga poznajo nekatere EU države. Z merili, ki so različno uporabljena, se je 
zgodilo, da so nekateri zavodi ocenili vse odlično, nekateri pa bolj restriktivno. Razlika  
ni nastala samo znotraj kolektivov ampak med dejavnostjo. Jasno je,  kakšne bodo 
posledice. Znova bodo zaradi takega načina napredovanja porušena razmerja. Da bi 
se temu izognili, bomo prišli do skupnega zaključka, ki bo omogočal navadni sistem 
napredovanja.  

• Počasi bo načela  temo dodatka na delovno dobo. Odločitev sindikatov je, da se za  
vsako ceno ohrani dodatek na delovno dobo in da je to zadnje, čemur smo se 
pripravljeni odreči.  

• Vlada bi se rada izognila letošnjemu napredovanju. Osnovna je avtomatsko 
napredovanje in to za 3 leta. 

• Sindikati JS so ustanovili stavkovni odbor. Posledice njegove ustanovitve so se že 
pokazale, saj sta Borut Pahor in Irma Krebs 100‐odstotno zagotovila, da vlada ne bo 
dovolila prestavitve izplačila četrtin oktober 2010 in oktober 2011. Najprej morajo 
biti plačane  četrtine, šele potem se lahko pogovarjamo o linearnem znižanju plač. 
Zavedajo se, da bi bil odpor tistih, ki čakajo na dokončno izplačilo, prevelik. Glosa 
obeh dogovorov o prestavitvi izplačila četrtin ni podpisala.  

• Hkrati se pogajamo o drugem pokojninskem stebru, ki ga je treba preoblikovati, da bo 
resnično kaj prinašal. Predvidena je predstavitev novega načrta razširitve tega sklada. 

• V nekaterih primerih se je zgodilo, da so bili nekateri zaposleni pri prevedbi  
previsoko uvrščeni. Vlada je zahtevala vračilo preveč izplačanih plač. Na vztrajanje 
sindikatov, da niso sami krivi, da je do tega prišlo in ugotovitvi, da je vračanje 
prispevkov, ki so bili že plačani s tega naslova neizvedljivo, je to misel opustila. Ne ve 
še se natančno, kakšen bo razplet za tiste zaposlene, ki so bili prenizko uvrščeni. 

 
Točka 5 

 
Drugo: 
Na temo podcenjene plačne skupine J, izplačila letošnjega regresa in minimalne plače so v 
razpravi sodelovali vsi prisotni. 
 
Ugotovitve: 
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• Po grobi oceni plačna skupina J zaostaja za približno 4 plačne razrede, kar za vlado 
pomeni hud finančni zalogaj. Ministrica Krebsova je na močan pritisk vseh sindikatov 
že pristala, da bo naslednja faza reševanje te plačne skupine.  

 
• Še vedno čakamo na  jasno in razumljivo pravno razlago v zvezi z minimalno plačo. 

 
• Ker je bil dogovor o izplačilu regresa podpisan pred sprejemom Zakona o minimalni 

plači, ki je vezana na regres, je vlada vztrajala pri upoštevanju dogovora. 
 
Seja je bila zaključena ob 12.00 uri. 
 
 
Zapisala:   Predsednik sindikalne konference  
Jožica Anžel l. r.          splošnih knjižnic: 
                 Fredi Sirk l.r. 
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